

Title (en)
Laundry treatment machine like washing machine or laundry dryer with a stationary fixing for items of clothing in the drum

Title (de)
Wäschebehandlungsmaschine, wie Waschmaschine oder Wäschetrockner, mit einer stationären Fixierung für Bekleidungsstücke in der Trommel

Title (fr)
Machine de traitement de linge, comme un lave-linge ou un sèche-linge, dotée d'une fixation stationnaire pour articles de vêtement dans le tambour

Publication
EP 2264238 A1 20101222 (DE)

Application
EP 10401075 A 20100602

Priority
DE 102009024849 A 20090609

Abstract (en)
The front loading horizontal axis laundry treatment machine (1) comprises a drum (3) which is rotatably provided in housing (2) with a door locking for a loading opening (4). A device (6) comprises a base part which is deformed at a drum wall, where an object part (8) is connected with the base part. The object part is provided for receiving the pieces of clothing. An independent claim is also included for a device for stationary fixing of pieces of clothing in a drum of a laundry treatment machine.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Wäschebehandlungsmaschine (1), wie eine Waschmaschine oder einen Wäschetrockner, umfassend eine in einem Gehäuse (2) drehbar gelagerte Trommel (3) mit einer verschließbaren Tür, wobei zur stationären Fixierung von Bekleidungsstücken in der rotierenden Trommel (3) am Innenmantel der Trommel (3) Einrichtungen (6) zur Aufnahme der Bekleidungsstücke vorgesehen sind. Erfindungsgemäß besteht die Einrichtung (6) aus einem an der Trommelwand (5) verspannbaren Basisteil (7) und einem mit dem Basisteil (7) in Wirkverbindung bringbaren, separaten Objektteil (8), welches zur Aufnahme der Bekleidungsstücke bestimmt ist.

IPC 8 full level
D06F 37/08 (2006.01); **D06F 58/04** (2006.01); **D06F 95/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)
D06F 37/08 (2013.01 - EP US); **D06F 58/04** (2013.01 - EP US); **D06F 95/006** (2013.01 - EP)

Citation (search report)
• [X] EP 1405945 A2 20040407 - ELECTROLUX HOME PROD CORP [BE]
• [A] US 4109397 A 19780829 - DAILY THOMAS EDWARD

Cited by
DE102018131141A1

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME RS

DOCDB simple family (publication)
DE 102009024849 B3 20101014; EP 2264238 A1 20101222; EP 2264238 B1 20120530; ES 2385464 T3 20120725; PL 2264238 T3 20120928

DOCDB simple family (application)
DE 102009024849 A 20090609; EP 10401075 A 20100602; ES 10401075 T 20100602; PL 10401075 T 20100602